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Dvacáté čtvrté jednání Řídicího výboru ITI Pražské metropolitní oblasti 

Místo konání: Řásnovka 770/8, zasedací místnost v 1. patře 

Termín konání: 19. ledna 2024, 10:00 – 12:00  

PROGRAM:  

1. Zahájení a představení programu 
2. Zastupování manažerky ITI Pražské metropolitní oblasti 
3. Vyjádření ŘV ITI PMO k Žádostem o změny projektových záměrů/žádostí u IROP 
4. Úprava Programového rámce IROP - seznamu projektů (hlasování, viz podklad) 
5. Schválení Zpráv o plnění Integrované strategie ITI Pražské metropolitní oblasti 2014 – 2020 a 

2021 – 2027 
6. Informace k implementaci Strategie ITI PMO 2021 – 2027 – Vydaná Vyjádření o souladu 

projektového záměru se strategií ITI a seznam předložených projektů do ISKP21+  
7. Informace k aktivitám IROP - Dobíjecí infrastruktura a Nákup nízkoemisních a bezemisních 

vozidel 
8. Informace k Metodickému stanovisku č. 3 k MP INRAP 
9. Shrnutí, závěr 

Účast na jednání 
Fyzicky přítomno 21 účastníků jednání. 
Z toho s hlasovacím právem: 
9 z 15 stálých členů s hlasovacím právem: Petra Pecková, Radim Vysloužil, Marek Zděradička, David 
Michalička, Michal Hodík, Michal Borecký, Marie Kurková, Petr Matura, Václav Pošmurný 
4 účastníci s pověřením k zastoupení a hlasování: Miroslav Šmíd, Daniela Cimrmanová, Jaroslav Cingr, 
Béata Majdišová 

1 stálý host bez hlasovacího práva – Václav Chytil 
2 hosté bez hlasovacího práva – Simona Rulcová, Ivana Projsová 

5 zástupců výkonného týmu Nositele ITI – Tereza Tesařová, Martina Tobrmanová, Kristina Hapková 
Kleinwächterová, Oldřich Hnátek, Kateřina Vágnerová 

ŘV byl usnášeníschopný v počtu 13 hlasujících účastníků. 

Jednáním provázela manažerka strategie ITI Tereza Tesařová. 

BOD 1 

Manažerka strategie ITI Tereza Tesařová přivítala přítomné, poděkovala za účast na jednání Řídicího 

výboru a představila program.  

BOD 2 

Manažerka informovala o potřebě zastoupení v její dlouhodobé nepřítomnosti od poloviny února 2024. 

Členům ŘV ITI PMO bylo představeno, v jakých agendách, delegovaných z ŘV na manažera ITI, bude 

nezbytné zajistit zastupitelnost prostřednictvím nadřízeného, vedoucího oddělení, Oldřicha Hnátka. 

Jedná se především o činnosti spojené se zajištěním organizační a administrativní činnosti pro realizaci 

Strategie ITI PMO (vydávání Vyjádření ŘV ITI PMO, vyjadřování se ke změnám apod.).  
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Usnesení č. 1: Řídicí výbor souhlasí, že v době dlouhodobé nepřítomnosti manažerky ITI bude všechny 

činnosti delegované ŘV ITI PMO a další úkony nezbytné pro plynulý chod agendy ITI zastávat Ing. Oldřich 

Hnátek (vedoucí oddělení).  

BOD 3 

Další bod programu se týkal změn projektů předkládaných do výzev IROP. Vydávání Vyjádření ŘV ITI 

PMO k Žádosti o změnu projektového záměru bylo již na minulém jednání ve vybraných případech 

delegováno na manažerku ITI, takto dosud manažerka ITI administrovala již 10 žádostí o změnu 

spočívající především v drobných úpravách harmonogramu, snižování rozpočtů či doplnění indikátorů a 

podobně (více viz poklad k jednání - příloha č. 6). Členům ŘV ITI PMO byl znovu zopakován výčet změn, 

které je nezbytné schválit na úrovni ŘV ITI PMO spolu s informací, že tyto změny lze v případě potřeby 

zasílat ke schválení formou per rollam. 

V rámci tohoto bodu byla ŘV ITI PMO rovnou představena jedna z předložených změn, a to u projektu 

“Regenerace sídliště Pivovar” ve městě Mělník v rámci aktivity IROP - veřejná prostranství. Vzhledem k 

tomu, že požadovaná změna je prodloužení realizace projektu o více jak jeden rok, je nezbytné dle 

nastavených postupů toto projednat a schválit na úrovni ŘV ITI PMO. Manažerka informovala, že 

předložená změna nemá vliv na hodnocení projektu v rámci výzvy nositele a zároveň i přes značný posun 

harmonogramu realizace projektu doporučuje ŘV změnu schválit, a to především s ohledem na 

stanovené podmínky výzvy ze strany ŘO IROP, kdy jednotlivá hodnotící kritéria jsou tak náročná, že 

žadatelé musí své projekty mnohdy přepracovat, aby naplnily její podmínky. To je i případ 

předkládaného projektu. Jeho pozdější předložení a realizace by neměli negativně ovlivnit implementaci 

Strategie ITI jako celku.   

Usnesení č. 2: Řídicí výbor schvaluje změnu v projektovém záměru Regenerace sídliště Pivovar před 

podáním žádosti o podporu. 

V rámci daného bodu byly ještě ŘV ITI PMO představeny administrativní úkony týkající se změn u 

projektů v realizaci, tedy po vydání právního aktu ze strany ŘO. Opět se jedná o činnost spojenou 

především s administrací projektů u ŘO IROP. V rámci procesu změn u projektů v realizaci je možné 

delegovat vydávání Vyjádření ŘV ITI PMO k těmto změnám na manažera ITI. Jedná se konkrétně o 

změny: 

 Prodloužení termínu ukončení realizace 
 Změna hodnoty indikátoru výstupu (snížení či zvýšení) 
 Snížení celkových způsobilých výdajů projektu 
 Změna finančního plánu v letech (tj. dochází ke zpoždění čerpání) 

Vzhledem k tomu, že v realizaci, se tyto změny se u projektů řeší poměrně standardně, a to na základě 

pravidel definovaných v Obecných pravidlech IROP, a jsou administrovány zprostředkujícím subjektem, 

kterým je Centrum pro regionální rozvoj (dále jen CRR), tak manažerka ITI navrhuje, aby byly změny vždy 

schvalovány, pokud nebudou v rozporu s rozhodnutím CRR (více viz příloha č. 1 k jednání). Zároveň 

navrhuje ŘV ITI PMO delegovat vyjadřování se k těmto změnám na manažera ITI.  
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V případě, že manažer v průběhu implementace identifikuje, že případné změny již mohou ohrozit 

čerpání finančních prostředků na úrovni celé Strategie ITI, nebo nastane nestandardní změna, 

neprodleně bude informovat ŘV ITI PMO, který stanoví další postup. 

Usnesení č. 3: Řídicí výbor deleguje Vydávání vyjádření k žádosti o změnu integrovaného projektu 

(projekty v realizaci) u ŘO IROP na manažera ITI. 

BOD 4 

Úprava programového rámce IROP, konkrétně seznamu projektů, byla dalším projednávaným bodem 

(viz příloha č. 3 k jednání). Manažerka představila ŘV ITI PMO navrhovanou změnu, která spočívá v 

doplnění seznamu o projekt “Zvýšení bezpečnosti chodců v městysi Škvorec II”.  Uvedený projektový 

záměr byl schválen usnesením Zastupitelstva hl. m. Prahy č. 4/41 ze dne 25. 5. 2023, a protože na něj 

nezbývala finanční alokace, byl zařazen do zásobníku projektů. Nositel ITI má informace o tom, že 

některé schválené projektové záměry uspoří finanční prostředky a současně dle pravidel IROP2 je možné 

seznam projektových záměrů v programovém rámci naplnit projektovými záměry do výše 130 % alokace. 

Z těchto důvodů, a především z důvodu zajištění plynulosti a efektivnosti čerpání je navrženo k zařazení 

uvedeného projektového záměru do programového rámce IROP2. Tímto může předkladatel žádat o 

podporu v rámci výzvy Řídicího orgánu s vazbou na tento programový rámec. 

K bodu se vyjádřil Petr Matura, který konstatoval, že z jeho pohledu v rámci aktivity bezpečnost není 

ideální financovat skrze nástroj ITI chodníky a zdrží se hlasování. 

Usnesení č. 4: Řídicí výbor schvaluje předloženou úpravu Programového rámce IROP - seznam 

strategických projektů a pověřuje výkonný tým nositele administrací nezbytných úkonů pro realizaci 

aktualizace seznamu dle pokynů ŘO IROP.  

BOD 5 

Předmětem tohoto bodu mělo být schválení Zpráv o plnění integrované strategie ITI Pražské 

metropolitní oblasti za roky 2014 – 2020 a 2021 – 2027. Pro aktuální období 2021 – 2027 v době jednání 

ŘV ITI PMO nebylo možné vygenerovat ze systému ISKP21+ dotčenou zprávu. Ke schválení tak tento 

dokument nebyl předložen. Bylo tedy navrženo, že jakmile Zpráva k 2021 – 2027 bude k dispozici, bude 

zaslána členům ŘV ITI PMO ke schválení per rollam.  

Zpráva o plnění integrované strategie ITI PMO 2014 – 2020, pravděpodobně již zpráva závěrečná, byla 

členům zaslána jako podkladový materiál před jednáním (viz příloha k jednání č. 4). Stručně tak bylo 

shrnuto, že ve zprávě jsou uvedeny informace k již ukončenému období. Implementace Strategie ITI 

2014 – 2020 je tímto uzavřena, v budoucnu pravděpodobně bude ještě realizována evaluace. Její zadání 

bude řešeno ve spolupráci s Ministerstvem pro místní rozvoj. 

Usnesení č. 5: Řídicí výbor ITI PMO schvaluje Zprávu o plnění integrované strategie, zpracovanou a 

předkládanou přes monitorovací systém MS2014+ s údaji platnými k 31. 12. 2023. Zpráva bude 

podepsána pověřeným statutárním zástupcem a finalizována v systému MS 2014+. Úpravy na základě 

požadavků Ministerstva pro místní rozvoj ČR budou dány Řídicímu výboru ITI PMO na vědomí. 
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BOD 6 

V rámci bodu byly zrekapitulovány informace, které dostali členové ŘV ITI PMO jako podklad před 

jednáním (viz příloha č. 5 k jednání). Jednalo se o přehled vydaných Vyjádření ŘV ITI PMO a předložených 

Žádostí o podporu v ISKP21+. U IROP nositel vydal vyjádření na cca 22 % alokace a v ISKP21+ je 

registrován objem žádostí ve výši cca 0,5 mld. Kč (výše příspěvku EU), což je cca 15 % z celkové alokace 

u IROP. U OPD3 byly před jednáním ŘV ITI PMO registrovány žádosti za cca 46 % alokace, což činí necelé 

4 mld. Kč (výše příspěvku EU). U OPŽP nebyl v systému registrován žádný projekt, nositel však již vydal 

vyjádření a registrace žádosti u projektu “Komplexní projekt energetických úspor středoškolských 

zařízení v Kladně (EPC II – SO1)” se očekává v nejbližší době.  

BOD 7 

Tento bod byl rovněž informační a shrnoval aktuální informace týkající se dvou provázaných aktivit IROP 

- Dobíjecí infrastruktury pro veřejnou dopravu a Pořízení nízkoemisních a bezemisních vozidel rovněž 

pro veřejnou dopravu. Na začátku prosince 2023 ŘO IROP vyhlásil výzvu pro Dobíjecí infastrukturu, kde 

na základě evropského nařízení k veřejné podpoře “GBER” byla významně snížena finanční podpora ze 

strany EU a to na příspěvek ve výši 25 %. Při tak nízkém spolufinancování je zřejmé, že v rámci aktivity 

bude nezbytné řešit absorpční kapacitu, protože současný seznam strategických projektů byl sestaven 

při předpokladu výše příspěvku kolem 70 %. V budoucnu tak bude potřeba vyhlásit další výzvy nositele, 

případně začít jednat s ŘO IROP o realokaci prostředků do jiných aktivit. 

V rámci jednání zástupkyně ŘO IROP Simona Rulcová informovala, že si je vědoma striktního nastavení 

výzvy a že se v budoucnu uvidí, jak se bude v rámci IROP čerpat celá tato aktivita a na základě zkušeností 

s čerpáním této aktivity bude případně řešen budoucí postup s případnou realokací. 

Aktivita Pořízení nízkoemisních a bezemisních vozidel pro veřejnou dopravu má největší perspektivu 

včasného čerpání finančních prostředků. Projekt Elektrobus MHD Kladno 2022 je již projekt s právním 

aktem a zároveň byl vysoutěžen dodavatel, proto poklesly náklady projektu o cca 20 mil. Kč (výše 

příspěvku EU). Pro zajištění plynulého a včasného čerpání finančních prostředků manažerka ITI navrhuje 

ŘV ITI PMO využít úsporu v tomto projektu a vyhlásit další výzvu. V aktivitě nemáme seznam náhradních 

projektů, proto je vhodné vyhlásit novou výzvu na sběr projektů. Členové ŘV ITI PMO byli manažerkou 

informováni o všech nezbytných krocích, které s vyhlášením výzvy souvisí (svolání pracovní skupiny, 

úprava Seznamu projektů IROP, schválení v RHMP a ZHMP). Bylo doporučeno pro urychlení procesu 

vyhlášení výzvy její schválení per rollam a případně i schválení aktualizace Seznamu projektů u této 

aktivity, pokud do té doby nebude nezbytné svolat jednání fyzicky.  

Tento proces se pravděpodobně bude u některých dalších aktivit opakovat v případě, že budou zbývat 

nevyčerpané finanční prostředky a především tam, kde není seznam náhradních projektů. 

BOD 8 

Obecně byl členům ŘV ITI PMO představen aktuální stav přípravy Metodického stanoviska č. 3 k 

Metodickému pokynu pro využití integrovaných nástrojů a regionálních akčních plánů v programovém 

období 2021 – 2027 (“MPINRAP”), skrze který MMR navrhuje standardizaci procesů na úrovni nositelů 

ITI. Obecně se z pohledu všech nositelů (všech krajských měst v ČR) zdá načasování poněkud nevhodné, 
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jelikož implementace nástroje ITI běží a aktuálně bude nezbytné tyto procesy, které MMR nastavilo 

prostřednictvím MPINRAP a které jsou v platnosti od roku 2021, upravovat. Stanovisko je aktuálně stále 

v procesu připomínkování, do kterého jsou nositelé aktivně zapojeni. Výsledné znění metodického 

stanoviska pravděpodobně bude znamenat úpravu některých řídicích dokumentů (jednací řády PS a ŘV 

ITI a další interní procesy nositele). O těchto úpravách budou ze strany výkonného týmu nositele členové 

ŘV ITI PMO informováni a následně u nezbytných úprav požádáni o jejich schválení. 

Závěrem manažerka poděkovala účastníkům jednání za účast a nastínila, že možné další fyzické jednání 

ŘV ITI PMO by mohlo proběhnout předběžně v dubnu 2024. 

Zapsala: Kristina Hapková Kleinwächterová, 19. 1. 2024 

Usnesení Řídicího výboru ze dne 19. ledna 2024 

Usnesení č. 1 

Řídicí výbor souhlasí, že v době dlouhodobé nepřítomnosti manažerky ITI bude všechny činnosti 

delegované ŘV ITI PMO a další úkony nezbytné pro plynulý chod agendy ITI zastávat Ing. Oldřich Hnátek 

(vedoucí oddělení). 

PRO: 13  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Řídicí výbor schválil usnesení č. 1 v uvedeném znění. 

Usnesení č. 2 

Řídicí výbor schvaluje změnu v projektovém záměru Regenerace sídliště Pivovar před podáním žádosti o 

podporu. 

PRO: 13  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Řídicí výbor schválil usnesení č. 2 v uvedeném znění. 

Usnesení č. 3 

Řídicí výbor deleguje Vydávání vyjádření k žádosti o změnu integrovaného projektu (projekty v realizaci) 

u ŘO IROP na manažera ITI. 

PRO: 13  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Řídicí výbor schválil usnesení č. 3 v uvedeném znění. 

  



 
 

 6  

 
 

Usnesení č. 4 

Řídicí výbor schvaluje předloženou úpravu Programového rámce IROP - seznam strategických projektů a 

pověřuje výkonný tým nositele administrací nezbytných úkonů pro realizaci aktualizace seznamu dle 

pokynů ŘO IROP.  

PRO: 12  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 1 

Řídicí výbor schválil usnesení č. 4 v uvedeném znění. 

Usnesení č. 5 

Řídicí výbor ITI PMO schvaluje Zprávu o plnění integrované strategie, zpracovanou a předkládanou přes 

monitorovací systém MS2014+ s údaji platnými k 31. 12. 2023. Zpráva bude podepsána pověřeným 

statutárním zástupcem a finalizována v systému MS 2014+. Úpravy na základě požadavků Ministerstva 

pro místní rozvoj ČR budou dány Řídicímu výboru ITI PMO na vědomí. 

PRO: 13  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Řídicí výbor schválil usnesení č. 5 v uvedeném znění. 

 

 
 

Doc. MUDr. Bohuslav Svoboda, CSc. 
Předseda ŘV ITI PMO 


